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Expats in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest  -  Informatiebeleid tijdens coronacrisis

Duizenden expats zijn actief in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest wegens de 
belangrijke Europese en internationale functie van onze hoofdstad. De Vlaamse 
Gemeenschap heeft steeds getracht om deze groep positief te benaderen en hen op die 
manier vertrouwd te maken met het Nederlands en de Vlaamse cultuur in onze 
hoofdstad.

Tal van partners hebben aandacht voor deze doelgroep. Muntpunt heeft de opdracht om 
een aangepast drietalig (Nederlands, Frans, Engels) onthaalbeleid voor expats in de 
praktijk te brengen en werkt samen met VLEVA (Vlaams-Europees 
Verbindingsagentschap) om de expatgemeenschap nog meer bij het Vlaamse 
Gemeenschapsaanbod te betrekken. Daarnaast onderschrijft de minister in de 
beleidsnota Brussel 2019-2024 de ambitie om samen met zijn Brusselse collega te 
zoeken naar mogelijke synergieën om de expats nog meer te betrekken.

Tijdens de buitengewone omstandigheden van de coronapandemie was en is er des te 
meer nood aan een informatiebeleid op maat van onze grote expatgemeenschap. Onder 
expats is er een enorme behoefte aan nieuws over wat de coronamaatregelen precies 
voor hen betekenen en op welke manier het Vlaamse Gemeenschapsaanbod is gewijzigd 
onder de veranderde omstandigheden.

1. Op welke manier heeft Muntpunt tijdens de coronacrisis een gepast onthaal- en 
informatiebeleid voor expats in de praktijk gebracht? Wat waren de aangepaste 
programma’s, boven op het reguliere aanbod, die Muntpunt sinds maart 2020 
organiseerde om de expats te bereiken?

2. Hebben Muntpunt en VLEVA het afgelopen jaar samengewerkt om, tegen de 
achtergrond van de coronacrisis, de expatgemeenschap beter te betrekken? Zo ja, 
wat waren de genomen initiatieven?

3. Hebben Muntpunt en de verschillende Brusselse gemeenten het afgelopen jaar 
samengewerkt om, tegen de achtergrond van de coronacrisis, de expatgemeenschap 
beter te betrekken? Zo ja, wat waren de genomen initiatieven?

4. Heeft de minister al samengezeten met zijn Brusselse collega om te bekijken welke 
synergieën er mogelijk zijn om de expatgemeenschap zo veel mogelijk te betrekken? 

Zo ja, wat waren de belangrijkste conclusies en resultaten van dat overleg?

Zo niet, wanneer wordt er een overleg gepland?



5. Hoe evalueert de minister het Vlaamse onthaal- en informatiebeleid t.a.v. de 
expatgemeenschap in Brussel in de context van de coronacrisis?
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1. Wat betreft het aanbod voor expats door Muntpunt wordt ingezet op informatie. Hun 
voornaamste vragen zijn hen te informeren over het reguliere aanbod en de eventuele 
obstakels die er zouden kunnen zijn om deel te nemen aan het aanbod weg te nemen. 
Dit doet Muntpunt onder andere door meertalig te communiceren waar nodig of nuttig 
en een beperkt aanbod in het Engels en het Frans te verzorgen.

Tijdens de Coronacrisis heeft Muntpunt er naar gestreefd een zo groot en divers mogelijk 
aanbod te blijven verzorgen, zonder de expats en Brusselaars met een beperkte kennis 
van het Nederlands uit het oog te verliezen:

Om de ontsluiting van het informatieaanbod over de Nederlandstalige voorzieningen in 
Brussel te vrijwaren voor groepen die er moeilijker hun weg in vinden, zoals expats, 
werd de trage-baliewerking als spil van de wegwijswerking ingezet.

Om de deelnamedrempels aan het Nederlandstalige aanbod te verlagen, bleef Muntpunt 
oefenkansen Nederlands aanbieden door digitale alternatieven te creëren voor 
activiteiten die anders fysiek doorgaan. Dit digitaal aanbod van conversatietafels, 
leesclub, … werd gesmaakt. Het leerde Muntpunt dat dit aanbod een nieuw publiek 
aanboorde dat zich anders niet altijd de moeite getroost om zich naar het 
Muntpuntgebouw te begeven. Ook expats maken van deze oefenkansen gebruik.

2. Neen, er waren geen samenwerkingsverbanden die hierop gericht waren. De werking 
van VLEVA is niet specifiek gericht op expats maar wel op Vlaamse particulieren, 
instellingen en regio’s die in contact komen met of onderhevig zijn aan de Europese 
instellingen of de Europese regelgeving. Hierbij zorgt het dus voor de 
belangenbehartiging tegenover de Europese instellingen.

3. Er was geen samenwerking tussen Muntpunt en de gemeenten in dit kader. Deze taak 
ligt eerder bij de VGC binnen haar samenwerking met de gemeenten omtrent 
streekgericht bibliotheekbeleid en lokaal cultuurbeleid.

4. Er is geen overleg gepland met de Brusselse collega’s.

5. Momenteel zijn er onvoldoende gegevens beschikbaar om een evaluatie op te maken. 


